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Brabantse molens 
 
’s-Hertogenbosch,  april 2025 
 
Geacht college van Gedeputeerde Staten, 
 
Als actieve betrokkenen bij het cultureel erfgoed in onze provincie, in het bijzonder de historische 
windmolens, willen wij u graag attenderen op een initiatief dat op brede steun kan rekenen 
binnen het Brabantse molenveld: de aanstelling van een provinciale molenconsulent. 
  
Vanuit de Molenstichting Noord-Brabant is reeds een verzoek gedaan om deze functie in te 
stellen. Deze consulent zou als taak hebben om de circa 125 molens in Noord-Brabant te 
ondersteunen bij het opstellen van zogenaamde molenpaspoorten. Deze documenten geven een 
onderbouwde beschrijving van de (culturele, sociale, recreatieve, landschappelijke en technische) 
waarde van een molen, en kunnen vervolgens worden ingezet in gesprekken met lokale 
overheden, met name in het kader van ruimtelijke ordening. Ze zijn een belangrijk instrument om 
proactief knelpunten zoals windvangbelemmering door nieuwbouwprojecten onder de aandacht 
te brengen. Hier tijdig inzicht in krijgen helpt ons ook in de woningbouwopgave in Brabant. 
  
Erfgoed Brabant heeft zich eveneens positief uitgesproken over dit initiatief en heeft aangegeven 
dat er via hen mogelijkheden zijn voor (gedeeltelijke) financiële ondersteuning. Tijdens de 
oprichting van de Kempische Molenstichting, bleek nogmaals hoe breed dit initiatief wordt 
gedragen binnen het molennetwerk. Ook werd gewezen op het belang van het Faro-verdrag, 
waarin burgerbetrokkenheid en gemeenschapswaarden rondom erfgoed centraal staan; principes 
die perfect aansluiten bij dit initiatief. 
  
Wij verzoeken het college dan ook om helderheid te verschaffen over de actuele stand van zaken 
rondom dit voorstel, en vragen u actief werk te maken van dit waardevolle initiatief dat past 
binnen zowel het provinciale erfgoedbeleid als internationale afspraken. 
  
Vragen aan het College van Gedeputeerde Staten: 
 

1. Wat is de huidige status van het verzoek van de Molenstichting Noord-Brabant om een 
provinciale molenconsulent aan te stellen? 

2. Erkent het College het belang van het opstellen van molenpaspoorten als instrument om 
de erfgoedwaarde en ruimtelijke kwetsbaarheid van molens proactief inzichtelijk te 
maken? 

3. In hoeverre ziet het College een rol voor de provincie als coördinator of ondersteuner van 
dit traject, bijvoorbeeld in samenwerking met Erfgoed Brabant? 

4. Is het College bereid te onderzoeken hoe dit initiatief kan worden gefinancierd binnen 
bestaande provinciale regelingen of samenwerkingsstructuren, zoals het 
Erfgoedprogramma of via de uitvoering van het Faro-verdrag? 
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5. Wordt er momenteel provinciaal beleid gevoerd om historische windmolens en hun 
windvang structureel te beschermen tegen ruimtelijke druk, en zo ja, hoe sluit dit initiatief 
daarop aan? 

6. Zou het College willen onderzoeken hoe gemeenten in Noord-Brabant gestimuleerd 
kunnen worden om het molenpaspoort actief te betrekken bij hun ruimtelijke afwegingen? 

  
Wij danken u bij voorbaat voor uw beantwoording en inzet voor het Brabantse molenerfgoed. 
 
- 
 
Namens de fractie van Lokaal Brabant, 
 
Met vriendelijke groet,  
 

Hubert Koevoets 
Davy Jansen 
Lokaal Brabant 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


